
Berichte von Homeschooling Gruppen 
(Reports on Homeschooling Groups)  

Bericht von März & April   

Im März und April sind der Unterricht von allen 6 Schulgruppen in den drei Bundesländer 
(Kabul, Maidan Wardak, Helmand) fortgesetzt. Die Anzahl die Schülerinnen sind im Großen 
und Ganzen gleichgeblieben. Die Gruppen im Kabul mussten eine Woche im März ihrer 
Arbeit pausieren, da die Familie, die ein Zimmer für die Schulgruppen zur Verfügung gestellt 
hatte, brauchte den Raum für ihrer eignen Gebrauch. Abgesehen davon, die Lehrer*innen 
melden, dass die Unterrichtstunden im April wegen des Ramadans um 25% gekürzt wurden. 
 
Als bespiel von detaillierten Berichten wird unten den Bericht von einer Gruppe aus Maidan 
Wardak zusammengefasst:  
 

• Weil die Gruppen sehr heterogen sind, wurde fokussiert daran gearbeitet, etwa die 
Schülerinnen auf möglichst gleiches Niveau zu bringen, um den Unterricht sowohl für 
die Schülerinnen als auch für die Lehrer*innen zu erleichtern.  

• Die Unterrichtspläne konnten in diesen Monaten nicht planmäßig durchgeführt 
werden, ein wichtiger Faktor, neben die Heterogenität der Gruppen, ist die Tatsache, 
dass die Schülerinnen längere Zeit von Schulen ferngeblieben sind.   

• Die Lehrenden haben ihren Lehrplan an die Gruppen angepasst und auch mit den 
Eltern gesprochen, um mit denen über das Homeschooling auszutauschen, ihr 
Feedback zu erhalten. Darüber hinaus wurden die Familien gebeten, ihrer Kinder mit 
weniger Hausarbeit und Landwirtschaft zu beschäftigen, damit sie genug Zeit für 
Bildung haben. 

Der Lernplan, den wir im Februar durchgeführt haben, ist wie folgt: 

 
# Subject Month Topic covered 

1 Math March-
April 

The laws of exponents and roots, as well as their application 
have been taught, and now we are working on the exercises 

of the chapter 

2 Physics 
March-
April 

Work, energy, pressure, and Archimedes’ principles were 
covered during these periods. 

3 Chemistry March-
April 

The periodic table of elements, and organic compounds 
were though. 

5 Reading March-
April 

Based on students’ level, different groups completed 
reading short stories, newspaper articles. 
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6 Writing March-
April 

Covering topics, such as identifying exaggerations in texts, 
Metaphors, Narrative writing techniques 

7 English March-
April 

The activities covered to develop students reading and 
understanding skills. Some Grammar lessons, such as parts 

of speech were thought to some of the students. 

Reports from March & April 2023 (En)  

In March and April, the teaching of all 6 school groups in the three provinces (Kabul, Maidan 
Wardak, Helmand) continued. The number of students has remained the same. The groups in 
Kabul had to pause their work for a week in March because the family that had provided a 
room for the school groups needed the room for their own use. Apart from that, the teachers 
reported that the teaching hours were cut by 25% in April because of Ramadan. 
As an example of detailed reports, the report of a group from Maidan Wardak is summarized 
below: 

• Due to the groups being very heterogeneous, focused efforts were made to bring the 
students to the same level as much as possible, in order to make the lessons easier for 
both the students and the teachers. 

• The lessons could not be carried out according to plan during these months; an 
important factor, besides the heterogeneity of the groups, is the fact that the students 
have been away from schools for a long time. 

• The teachers adapted their curriculum to the groups and talked to the parents to 
discuss homeschooling, to get their feedback. Additionally, families were asked to 
involve their children in less housework and farming work so that they would have 
enough time for education. 

 
The learning plan we carried out in February, is as follows: 

# Subject Month Topic covered 

1 Math March-
April 

The laws of exponents and roots, as well as their application 
have been taught, and now we are working on the exercises 

of the chapter 

2 Physics March-
April 

Work, energy, pressure, and Archimedes’ principles were 
covered during these periods. 

3 Chemistry March-
April 

The periodic table of elements, and organic compounds 
were though. 

5 Reading March-
April 

Based on students’ level, different groups completed 
reading short stories, newspaper articles. 
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6 Writing March-
April 

Covering topics, such as identifying exaggerations in texts, 
Metaphors, Narrative writing techniques 

7 English March-
April 

The activities covered to develop students reading and 
understanding skills. Some Grammar lessons, such as parts 

of speech were thought to some of the students. 
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Finanzbericht/ Financial report  

 


